

贾维尔·加西亚 Javier García

国际标准化组织(ISO)副主席 Vice President of ISO

贾维尔·加西亚(Javier García),现任ISO技术管理副主席(2025-2026 年),西班牙国家标准化机构(UNE)负责人。他拥有20多年标准化工作经验, 国家、区域和国际标准组织任职经验丰富。2012年至2017年,担任IEC标准 管理局(SMB)成员;2018年至2020年,担任欧洲电工标准化委员会 (CENELEC)技术管理副主席;2018年至2021年,担任ISO理事会成员。

Mr. Javier García is the Vice-President (technical management) of ISO for the 2025-2026 term and the Director General of UNE (Spain). Previously to this, he has gained over 20 years of experience in standardization work from his various positions in international, regional and national standardization organizations. He served as a member in the Standardization Management Board of IEC from 2012 to 2017, the CENELEC Vice-President Technical from 2018 to 2020, and a member to ISO Council from 2018 to 2021.



吉勒·索内特 **Gilles Thonet**

国际电工委员会(IEC)副秘书长 Deputy Secretary-General of IEC

吉勒·索内特(Gilles Thonet)现任国际电工委员会(IEC)副秘书长、IEC 标准化管理局(SMB)秘书长,主要负责管理IEC技术委员会、IEC战略规划、 法律合规事务以及与合作伙伴组织的外联协调。他是技术领域资深高管,拥 有在ABB、伊顿、施耐德电气等诸多高科技工业企业的国际从业经验。他拥 有瑞士洛桑联邦理工学院(EPFL)通信技术博士学位、比利时鲁汶工程大学 电气工程硕士学位,及法国格勒诺布尔高等商学院工商管理硕士学位。

Mr. Gilles Thonet is the Deputy Secretary-General of the IEC as well as the Secretary of the IEC Standardization Management Board (SMB). In his current role, Gilles oversees the IEC technical boards, the IEC strategy, legal and compliance matters, as well as external relationships with partner organizations. A technology executive with international experience in high tech industrial companies (including ABB, Eaton and Schneider Electric), Gilles has a PhD in Communication Technologies from the Swiss Federal Institute of Technology Lausanne (EPFL), an MSc in Electrical Engineering from Louvain School of Engineering, Belgium, and an MBA from Grenoble Graduate School of Business, France.



郭旭 Guo Xu

中国科学院院士 大连理工大学力学与航空航天学院教授

Academician of Chinese Academy of Sciences, Professor of Dalian University of Technology

郭旭,中国科学院院士,大连理工大学工程三学部主任,工业装备结 构分析优化与CAE软件全国重点实验室副主任。现任世界结构与多学科优 化学会副主席、国务院力学学科评议组成员、曾任中国力学学会副理事 长。主要从事计算力学、结构优化以及CAE软件研发等方面的研究工作。曾 2次获得国家自然科学二等奖,还曾获全国创新争先奖状、何梁何利基金 科学与技术进步奖、全国先进工作者、全国模范教师等奖励奖项。

Guo Xu, Academician of the Chinese Academy of Sciences; Director of the Third Engineering Division at Dalian University of Technology; and Deputy Director of the State Key Laboratory for Structural Analysis, Optimization, and CAE (computer-aided engineering) Software for Industrial Equipment. Currently serves as Vice President of the International Society for Structural and Multidisciplinary Optimization (ISSMO) and as a member of the Mechanics Discipline Review Panel of the Academic Degrees Committee of the State Council; previously served as Vice President of the Chinese Society of Theoretical and Applied Mechanics (CSTAM). Research focuses on computational mechanics, structural optimization, and the R&D of CAE software. Has twice received the State Natural Science Award (Second Class), and has also been honored with the National Innovation and Excellence Commendation, the Ho Leung Ho Lee Foundation Award for Scientific and Technological Progress, the title of National Advanced Worker, and the National Model Teacher award.



王丽彪 **Bill Wang**

华为企业销售部副总裁 华为行业ICT解决方案开发管理部总裁

Vice President of Huawei Enterprise Sales Department, President of Industry ICT Solution Development Management Department

王丽彪,现任企业销售副总裁、行业ICT解决方案开发管理总裁。2001 年加入华为,历任电力数字化军团研发总裁、光产品线副总裁,传送网副 总裁,网络欧洲产分部长,光网络美国研究所总监。洞悉全球ICT发展趋 势,具有深厚的ICT理解与业务发展实践。

Bill Wang, Vice president of the Huawei Enterprise Sales Dept, president of the Industry ICT Solution Development Mgmt Dept. He joined Huawei in 2001 and has served as the R&D President of the Electric Power Digitalization BU, Vice President of the Optical Product Line, Vice President of the Transmission Network Product Line, director of the European Network Product Line, and director of the Optical Network America Research Center. He understands the global ICT industry development trend, with a rich practice in the ICT industry and business development.



索尼娅·齐尔纳 Sonja Zillner

西门子股份公司可信赖人工智能和 生成式人工智能风险管理负责人

Head of Trustworthy AI and Generative AI Risk Management of Siemens AG

索尼娅·齐尔纳教授(Sonja Zillner),自2025年起在西门子数据与人 工智能部门主导"可信赖人工智能"战略研究。她自2023年起负责西门子 工业AI产品生成式AI风险管理框架的设计、开发与实施,以确保符合欧盟 及国际法规。自2020年起她领导公司核心模块"可信赖人工智能",专注于 负责任AI开发、法规标准、治理与安全。她拥有维也纳技术大学计算机科 学(符号AI方向)博士学位,曾在弗莱堡的阿尔伯特-路德维希大学研习数 学和心理学。她自2021年起任慕尼黑工业大学名誉教授。

Prof. Dr. Sonja Zillner currently leads the Strategic Research Program "Trustworthy AI" within Siemens AG's Data & AI Department since 2025, driving the strategic alignment of research initiatives. Since 2023, she has also spearheaded the design, development, and implementation of the Generative AI Risk Management for Siemens' industrial AI products. In this critical role, she orchestrated collaboration with cross-functional experts (Legal, Cybersecurity, IT, AI) to establish a comprehensive "Generative AI Risk Management Framework." This framework ensures systematic risk analysis and mitigation for Generative AI-based products, guaranteeing compliance with the EU AI Act and other international regulations. Beginning in 2020, Sonja led the Core Company Module "Trustworthy AI," overseeing a broad spectrum of topics including Responsible AI development, emerging AI regulation, AI standardization, governance, and safety. Dr. Zillner holds a Ph.D. in Computer Science (specializing in Symbolic AI) from the Technical University of Vienna, following studies in mathematics and psychology at Albert-Ludwig-University Freiburg, Germany, and has been an honorary professor at the Technical University of Munich since 2021.



王欣晖 **Wang Xinhui**

中兴通讯副总裁、标准和工业关系总经理

Vice President of ZTE Corporation, General Manager of Standardization and Industrial Relations

王欣晖,中兴诵讯副总裁,致力于先进通信技术、异构高性能计算的 技术创新、标准化及产业关系,其所带领的团队参与全球200+标准组织、 产业联盟和开源社区。

他是第三届工业和信息化部通信科学技术委员会委员;国家发展和 改革委员会"新一代移动通信测试验证国家工程研究中心"技术委员会委 员;第二届工业互联网战略咨询专家委员会委员;IMT-2020(5G)和 IMT-2030(6G)推进组专家组成员;中国通信学会无线移动通信委员会委 员;中国通信标准化协会理事,技术管理委员会委员,无线通信技术委员 会副主席;曾连续三届当选为3GPP GERAN TSG副主席;IEEE PES(中国) 委员;联合国国际电信联盟(ITU)伙伴连接计划(People2Connect)董事 会董事。

Wang Xinhui is currently Vice President of ZTE Corporation in charge of technology innovation, standardization, strategy and industrial relations building. The team under his leadership works in 200+ international/regional/domestic Standardization Organizations, Industrial Alliances/Fora/Consortia and Open Source Communities of significant prominence.

He serves as member of the Communication Science and Technology Committee of the Ministry of Industry and Information Technology, and member of the Technical Committee of the "National Engineering Research Center for Testing and Verification of New-Generation Mobile Communications" under the National Development and Reform Commission. He was also appointed member of the Industry Internet Advisory Group responsible for enabling the digitalization of verticals through state-of-the-art technologies and AI capabilities. He servers as member of the Advisory Committee of IMT-2020(5G)/IMT-2030(6G) Promotion Group, vice chairman of the Wireless Technology Committee 5 of China Communications Standards Association (CCSA), member of the Technology Committee of CCSA, member of the Council of CCSA, and member of China Institute of Communications Wireless Mobile Communication Committee.

He has been elected Vice Chairman of 3GPP GERAN TSG for three consecutive terms since 2011. He was also appointed member of the IEEE PES Technology Committee (China). He serves the chief representative of ZTE Corporation to the P2C Global Advisory Board.



张平 **Zhang Ping**

北京大学法学院教授、北京大学人工智能研究院 AI安全与治理中心主任、北京大学武汉人工智能 研究院副院长、中国科学技术法学会副会长

Professor at the Law School of Peking University, Director of the Al Security and Governance Center of the Peking University Institute of Artificial Intelligence, Vice President of the Peking University Wuhan Institute of Artificial Intelligence, and Vice President of the China Society for Science and Technology Law

张平,北京大学法学院教授、北京大学人工智能研究院AI安全与治理 中心主任、北京大学武汉人工智能研究院副院长、北大法宝湾区未来研究 院院长、北京大学人工智能发展委员会委员、国家人工智能标准化总体组 AI治理专题组组长。美国华盛顿大学、斯坦福大学访问学者,日本东京知 识产权研究所客座研究员。中国科学技术法学会副会长、中国法学会知识 产权法学研究会副会长。重点研究领域:知识产权法、互联网法、个人信息 保护法、开源社区规则、人工智能安全与治理及标准必要专利等问题。曾 参加多项国家级重大研究项目,发表多部专著和百余篇论文。

Zhang Ping, Professor at the Law School of Peking University, the director of the Al Safety and Governance Center of the Peking University Artificial Intelligence Research Institute, the vice president of the Peking University Wuhan Artificial Intelligence Research Institute, the director of the Peking University Baodian Future Research Institute, a member of the National Artificial Intelligence Standardization General Group's Al Governance Special Topic Group, and a member of the Peking University Artificial Intelligence Development Committee. She has also been a visiting scholar at the University of Washington in the United States and a guest researcher at the Tokyo Intellectual Property Institute in Japan. She is the vice president of the Chinese Society of Science and Technology Law and the vice president of the Intellectual Property Law Research Society of the Chinese Law Society. Key research areas: Intellectual property law, internet law, personal information protection law, open-source community rules, artificial intelligence security and governance, and standard-essential patents, etc. She has participated in multiple national-level major research projects and published several monographs and over a hundred papers.



<mark>卢易思</mark> Luis Jorge Romero

深圳市共熵产业与标准创新服务中心 首席战略官、欧洲电信标准化协会(ETSI)前总干事

Chief Strategy Officer of Shenzhen Comentropy Industry and Standards Innovation Service Center, Former CEO of European Telecommunications Standards Institute

卢易思先生现任深圳市共熵产业与标准创新服务中心首席战略官。 共熵服务中心是注册在深圳河套地区的非营利性独立法人机构,为国际 产业与标准组织提供筹备、成立、运营、发展的全方位、立体式、专业化服 务,助力机构合规并高效运作、健康可持续发展。加入共熵服务中心前,卢 易思先生担任了13年的欧洲电信标准化协会总干事。

Mr. Luis Jorge Romero, the Chief Strategy Officer of Shenzhen Comentropy Industry and Standards Innovation Service Center (Comentropy Service Center). Comentropy Service Center is a non-profit independent legal entity registered in the Shenzhen-Hong Kong International Science and Technology Park, providing comprehensive, multi-dimensional, and professional services for the preparation, establishment, operations, and development of international industry and standards organizations. It aims to assist these institutions in achieving compliance, efficient operations, and healthy, sustainable development.Before joining Comentropy, Luis Jorge Romero was the Director-General of European Telecommunications Standards Institute (ETSI) for 13 years.



刘贤刚 Liu Xiangang

中国电子技术标准化研究院副院长 Vice President of the China Electronics Standardization Institute

刘贤刚,中国电子技术标准化研究院副院长,在推动自主知识产权标 准制定、标准体系建立、国际标准化、标准应用推广等方面成果显著。作为 主要负责人承担国家重大专项、工业互联网安全专项、中央网信办网络安 全专项、国家重点研发计划等30余项国家课题,牵头或参与制定国家标准 30余项,发表学术论文20余篇,申请、授权专利20余项。科研成果先后获得 4项省部级科技进步奖。曾负责ISO/IEC JTCI SC27国际标准技术对口工 作,担任SC27国际标准化组织联络官;曾任全国信息安全标准化技术委员 会副秘书长、中央网信办大数据安全管理专家组成员、中央网信办云服务 安全评估专家组成员等职务。

Liu Xiangang, vice president of the China Electronics Standardization Institute, has achieved significant results in promoting the development of independent intellectual property standards, establishing standard systems, advancing international standardization, and facilitating the application and promotion of standards. As the principal lead, he has overseen more than 30 national projects, including National Major Special Projects, Industrial Internet Security Initiatives, Cybersecurity Programs of the Cyberspace Administration of China, and National Key R&D Programs. He has led or participated in the formulation of over 30 national standards, published more than 20 academic papers, and filed/been granted over 20 patents. His scientific research accomplishments have been honored with four provincial and ministerial-level Science and Technology Progress Awards. He was previously responsible for the liaison work for ISO/IEC JTC1 SC27 International Standards and served as a Liaison Officer for the SC27 International Standardization Organization. His past roles also include Deputy Secretary-General of the National Information Security Standardization Technical Committee, member of the Big Data Security Management Expert Group of the Cyberspace Administration of China, and member of the Cloud Service Security Assessment Expert Group of the Cyberspace Administration of China.



卢丽丽 Lu Lili

中国标准化研究院副院长

Vice President of the China National Institute of Standardization

卢丽丽,中国标准化研究院副院长。长期从事标准化、技术性贸易措 施和品牌评价工作,曾任中国品牌建设促进会副秘书长,中国标准化研究 院标准信息研究所所长、人力资源部主任。作为项目负责人和主要参与人 员,主持完成标准信息、质量、品牌领域若干项目研究。

Lu Lili, Vice President of the China National Institute of Standardization (CNIS). Lu Lili has long been engaged in standardization, technical measures to trade, and brand evaluation. She previously served as the Deputy Secretary-General of the China Council for Brand Development, and as the Director of both Division of Standards Information and Department of Human Resources at CNIS. As a project leader and key participant, she has directed and completed a number of research projects in the fields of standard information, quality, and branding.



彼得·西森斯 **Peter Sissons**

英国国家标准化机构(BSI)国际合作总监 International Engagement Director, BSI

彼得·西森斯(Peter Sissons),英国国家标准化机构(BSI)的国际合 作总监,ISO发展中国家委员会(DEVCO)的英国代表。负责 BSI 的国际合 作活动,发展并维护 BSI 与伙伴国家标准机构、区域标准组织和多边机构之 间具有战略意义的合作关系。与英国政府合作,支持英国贸易政策、贸易 便利化和市场准入以及国际发展。Peter是欧洲标准化委员会(CEN)欧洲 电工标准化委员会(CENELEC)国际顾问委员会的成员。作为经济地理学 专家,Peter拥有丰富的国际商业经验,涉及全球主要市场,涵盖金融和专 业服务等多个领域。

Peter is International Engagement Director at BSI, UK representative for the ISO Developing Country Committee (DEVCO) . Peter leads BSI's International Engagement work, that develops and maintains a range of strategically important relationships between BSI and a range of National Standards Bodies, Regional Standards Organizations and multilateral institutions. He engages with the UK Government in support of UK trade policy, trade facilitation and market access, and international development. Peter is a member of the CEN CENELEC Advisory Committee International. Peter is an economic geographer by background, he has extensive international business experience spanning major global markets across a range of different sectors, including the financial and professional services industry.



王兆祥 **Steven Wang**

OPPO副总裁、手机业务管理办公室负责人 Vice President of OPPO, Head of Smartphone Business Management Office

王兆祥先生现任OPPO副总裁、手机业务管理办公室负责人,主责 OPPO手机业务运营,通过战略规划及对外合作、协同手机产品的生产与 销售等,管理并提升经营效率。王兆祥先生拥有近20年产品规划与开发管 理经验,长期致力于智能终端产品及精密零器件等大型研发、生产、交付 的系统性工作。基于多年对美国、欧洲等全球团队的组织架构建设及管理 实践,王兆祥先生展示了在国际化视野下的跨文化团队领导力。

Steven Wang is Vice President, Head of Smartphone Business Management Office at OPPO. Wang is responsible for the technical and product strategic planning of OPPO smartphones, and by coordinating the production and sales of smartphone products to manage and improve operational efficiency. With around 20 years experience in product planning and development management, Wang has been committed to the systematic work of large-scale R&D as well as to the delivery of smart devices and precision components. Wang has demonstrated strong cross-cultural team leadership with his organizational structure construction and management practice in the United States, Europe and other teams around the globe.